
Folketingets Lovsekretariat København, 4. september 2009
Sagsnr.: 17325

Folketinget har i skrivelse af 26. august 2009 (spørgsmål S 2951) anmodet om min 
besvarelse af følgende af Per Clausen (EL) stillede spørgsmål:

Spørgsmål 2951:

”Vil ministeren tage initiativer, der kan sikre den fornødne offentlige forskning i 
fødevaretoksikologi, efter at det er blevet afsløret i Information den 26. august 2009, at 
antallet af ansatte, der forsker og rådgiver inden for dette område, er reduceret fra 28 til 
8 siden 2001?”

Svar:

Fødevareministeriet har en rammeaftale med Danmarks Tekniske Universitet (DTU) om 
udførelse af forskningsbaseret myndighedsbetjening. Aftalen omfatter bl.a. 
fødevaretoksikologi. I aftalen har Fødevareministeriet og DTU i fællesskab prioriteret 
fordelingen af de 314,8 mio. kr. som i 2009 er omfattet af aftalen.

Aftalen mellem Fødevareministeriet og DTU regulerer, hvilke ydelser DTU skal levere. 
Det er DTU´s ansvar, at den nødvendige ekspertise er til rådighed på de relevante 
fagområder, således at de aftalte ydelser kan leveres.

./. Jeg kan i den forbindelse henvise til vedlagte notat af 1. september 2009 fra DTU.

Eva Kjer Hansen

/Susanne H. Gabrielsen
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